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Orderportefeuille
Al deze ontwikkelingen vertalen zich voor Van Gelder in een zeer goed 

gevulde orderportefeuille. Zo ligt er een grote opgave voor het vervangen 

van verouderde kunstwerken, zoals bruggen en viaducten. Groeit de vraag 

van opdrachtgevers voor slimme bediening van openbare verlichting én 

zijn we druk met het onderhoud van het spoornetwerk. In de wegenbouw 

zien we helaas wat stagnatie, mede door de stikstofdiscussie. We ver-

wachten dat de stagnatie nog twee tot drie jaar aanhoudt. Daar staat 

tegenover dat de hoeveelheid werk ten behoeve van de energietransitie 

enorm hard groeit en dat levert onze divisie Kabel-, Leiding- en Montage-

werken een historisch volle orderportefeuille op. 

Overname TM Techniek
Om al dat werk te kunnen doen, moeten we op zoek naar voldoende vak-

mensen. Dat blijft een uitdaging. We werken er op twee manieren aan. 

Door collega’s op te leiden en door bedrijven over te nemen. In 2023 

voegden we TM Techniek toe aan de Van Gelder-familie. TM Techniek is 

een uitstekend en stabiel bedrijf met technisch goede werknemers. En 

daar zitten we om te springen. We wonnen het afgelopen jaar namelijk 

een flink aantal aan bestedingen die we de komende jaren gaan uitvoeren. 

Dat we daar de 38 professionals van TM Techniek voor kunnen inzetten, 

maakt een groot verschil.

Op pagina 17 lees je meer over TM Techniek. 

Personeel
Om collega’s aan te trekken én te behouden, moet Van Gelder een aan-

trekkelijke werkgever zijn. Het feit dat we actief zijn in de energietransitie 

en fors investeren in duurzaamheid spreekt jongeren aan. Dat merk je. We 

moeten die aspecten blijven uitdragen. Daarin speelt Jong Van Gelder een 

belangrijke rol door het organiseren van netwerk- en kennisevents.  

Maar we investeren ook veel in de persoonlijke ontwikkeling van onze  

collega’s. Zij krijgen bij Van Gelder alle ruimte om te groeien. Ons eigen 

Opleidingscentrum Gelderpoort speelt daarin een belangrijke rol. In 2023 

breidden we het aantal technische opleidingen uit én voegden we een 

aantal opleidingen over leiderschap toe. 

Kitty Althof, directeur HR, vertelt op pagina 30 meer over hoe we persoon-

lijke groei faciliteren en welke rol leiderschap speelt bij Van Gelder. 

2024
Met een goed gevulde orderportefeuille en dankzij al het werk rondom 

procesharmonisatie, kijken we met het volste vertrouwen uit naar 2024. 

Een jaar van grote veranderingen voor Van Gelder en een jaar waarin we 

Van Voskuilen Groep overnemen en een meerderheidsbelang in SAB Groep 

verwerven. Maar ook een jaar waarin we samen met onze opdrachtgevers 

verder werken aan het oplossen van de grote infrastructurele uitdagingen 

van Nederland. 

Henri van der Kamp

Algemeen directeur Van Gelder Groep

HENRI VAN DER KAMP 

Na een licht onstuimig 2022 belandde Van Gelder in 2023 in rustiger 
vaarwater. Daarin werkten we koersvast aan de grote infrastructurele 
uitdagingen van ons land én aan een mooie toekomst voor ons bedrijf. 

Van alles wat we in 2023 deden, ben ik het meest trots op de ontwikkeling 

van onze bedrijfsvoering. Zoals je verderop in dit jaarverslag gaat lezen, 

lag er in 2023 veel op ons bord. De manier waarop we al onze (extra) taken 

oppakten en uitvoerden, naast ons dagelijkse werk voor opdrachtgevers, 

maakt me trots. Helaas wierp één gebeurtenis een schaduw over het 

afgelopen jaar: het overlijden van een zeer gewaardeerde collega door een 

bedrijfsongeval. Dat benadrukt nog eens dat wat we ook doen, veiligheid 

boven alles staat.

Procesharmonisatie
Een van de grote thema’s van 2023 binnen onze organisatie was proces-

harmonisatie. Binnen Van Gelder werken we nog altijd met veel verschil-

lende processen en systemen. Dat terwijl ons werk in de basis op het-

zelfde neerkomt: we nemen projecten aan, voeren het uit en bedienen zo 

onze klanten. In 2023 startten we met het structureren en harmoniseren 

van onze processen. We kozen één toekomstige werkwijze. In 2024 gaan 

we een aanvang maken met de uitrol. Daarmee komt er voor onze collega’s 

en onze klanten duidelijkheid in hoe wij werken en met welke systemen we 

dat doen. 

Simonette Kraaij, programmadirecteur Strategische Agenda bij Van  

Gelder, vertelt op pagina 12 meer over procesharmonisatie.

Microsoft
We stapten in 2023 over van Google naar Microsoft. In Nederland gebruikt 

het overgrote deel van de organisaties Microsoft. Nu ook wij dat doen,  

kunnen we intern en met opdrachtgevers efficiënter samenwerken, bijvoor-

beeld doordat we eenvoudiger in gedeelde documenten kunnen werken.   

Asfaltcentrale
In het najaar van 2023 werd de bouwvergunning voor onze nieuwe asfalt-

centrale in Nijkerk onherroepelijk. We startten meteen met de sloop van 

de oude centrale en sloegen de eerste palen van de nieuwe faciliteit. 

Volgens planning start de bouw in februari 2024 en is de nieuwe centrale 

– met kantoorpand en laboratorium – in het najaar operationeel. Deze 

nieuwe asfaltcentrale wordt de meest duurzame centrale van Nederland. 

Daarmee zetten we de volgende stap om in de toekomst klimaatneutraal 

te bouwen. Met de hypermoderne centrale produceren we duurzaam asfalt 

met de nieuwste technieken en volgens de laatste eisen. Zo verstevigen 

we onze positie in Nederland. 

Ivo de Vries, adjunct-directeur Aannemingsmaatschappij Van Gelder 

vertelt op pagina 36 meer over de nieuwe asfaltcentrale.

Marktontwikkelingen 
Een van de meeste interessante ontwikkelingen in de infrasector is de 

manier waarop contracten en projecten ingericht worden. Contracten 

worden steeds groter en lopen voor langere tijd, bijvoorbeeld acht of 

twaalf jaar. Op die manier verzekeren opdrachtgevers zich voor een  

langere periode van voldoende capaciteit om al het werk uit te voeren. 

Deze contracten geven ook ons zekerheid voor lange termijn en vormen 

een mooie basis voor innovaties en nieuwe investeringen. 

Ook groeit onze rol in projecten. We schuiven op in de keten en worden 

steeds meer een partner die van begin tot eind meedenkt. We zien dat 

daarvoor steeds vaker bouwteams worden opgericht: projectteams 

waarin opdrachtgever en opdrachtnemer de krachten bundelen van ont-

werp tot realisatie. We pakken graag die nieuwe rol, omdat we zo samen 

met opdrachtgevers nog betere keuzes kunnen maken voor het project.

In 2023 legden we 
de basis voor een 
mooie toekomst

VOORWOORD



jaarverslag 2023 | 6 7 | jaarverslag 2023

Opdrachten
Nederland is volop in beweging. Dat merkt Van Gelder Groep aan de hele 

orderportefeuille. Zo zorgen de energietransitie en het onderhoud en de 

opwaardering aan het Nederlandse spoornetwerk voor veel werk. Aan de 

andere kant zetten de stikstofdiscussie en de val van het kabinet in 2023 

projecten in de wacht.

Van Gelder Infra
De divisie Infra bestaat bij Van Gelder uit Rail, Telecom en Verkeerstechniek. 

“Voor alle drie de bedrijfsonderdelen was 2023 een jaar volgens verwach-

ting”, zegt divisiedirecteur Pieter Vellinga. “Rail werkt in opdracht van 

ProRail volop mee aan het verbeteren van het spoornetwerk, zodat in 

2030 30 procent meer reizigers en 50 procent meer goederenvervoer 

over het spoor kunnen. Onderdeel daarvan is het nieuwe beveiligings-

systeem ERTMS en het aanpakken van de energievoorziening rondom het 

spoor. Daar ligt voor ons veel werk. In 2024 willen we onze erkenningen 

voor baan en bovenleiding halen. Daarmee worden we een full-service 

spoorbouwer en interessanter voor ProRail en andere vervoersbedrijven.” 

Ook bedrijfsonderdeel Telecom kende een prima 2023, met een goed ge-

vulde orderportefeuille voor het aanleggen van glasvezelnetwerken. Daar 

is Van Gelder de komende jaren nog druk mee. Verkeerstechniek is al 

enkele jaren een stabiele en gestaag groeiende organisatie. Van Gelder 

beheert bij 20 procent van de Nederlandse gemeenten de openbare ver-

lichting. “Veel van ons werk zit in onderhoud, het aanbrengen van ledver-

lichting en het installeren van verkeersregelinstal laties. Ook plaatsten we 

in 2023 meer dan 3.000 laadpalen voor elektrische auto’s.”

Van Gelder Kabel-, Leiding- en Montagewerken (KLM) 
2023 was een jaar waarin Van Gelder KLM de basis legde voor een mooie 

toekomst, zegt divisiedirecteur Jesper Pottuit. “We wonnen veel aan be-

stedingen voor nieuwe projecten, waaronder een aantal meerjarige con-

tracten. Bijvoorbeeld Infrawerk Rijmond/Zeeland met een looptijd van twaalf 

jaar, GROND’G met een looptijd van acht jaar en Helix Perceel 2C met een 

looptijd van twaalf jaar. Langlopende contracten worden steeds meer ge-

meengoed in onze sector en hebben voor ons twee belangrijke voordelen.

We kunnen beter investeren in mensen en middelen als gevolg van jaren-

lange zekerheid op werk. Ook krijgen we de tijd om te leren en te groeien, 

met name in de energietransitie. In het laatste kwartaal van 2023 hebben 

we een steeds beter beeld gekregen van de immense opgave die de net-

congestie van Nederland met zich meebrengt. We zijn ervan overtuigd 

dat Van Gelder Kabel-, Leiding- en Montagewerken een mooie bijdrage 

aan deze opgave kan leveren.”

Van Gelder Civiel
2023 was voor divisie Civiel een uitdagend jaar, schetst divisiedirecteur 

Leendert Ripping. “Met de val van het kabinet en de aanhoudende discus-

sie over het stikstofbeleid en de stagnering van woningbouw, werden 

veel projecten doorgeschoven. Maar er komen ook nieuwe kansen. We 

zien wel dat onze rol verandert; we schuiven steeds verder op in de keten. 

Opdrachten worden complexer door omvang, nieuwe wet- en regelgeving 

of toegenomen belangen. Daardoor schakelen opdrachtgevers steeds 

eerder onze hulp in en denken we mee in de ontwerpfase, bij omgevings-

management en in het vergunningentraject. We kunnen daar onze toe-

gevoegde waarde leveren.”

Personeel
Een van de grootste uitdagingen in de infrasector blijft de zoektocht 

naar vakmensen. Jesper: “Wat betreft hoeveelheid werk, zitten we in 

een luxepositie. Maar we kunnen niet achteroverleunen. Want voor al dat 

werk zijn mensen nodig, en daar ontbreekt het nu al aan in onze sector.” 

Om de eerste nood te ledigen, nam Van Gelder in 2023 TM Techniek over. 

Jesper: “We willen ook mensen uit andere sectoren overhalen de stap te 

maken. De boodschap aan hen is: je kunt bij ons werken aan de energie-

transitie én je weet zeker dat je de komende jaren werk hebt.” 

Maar we richten ons ook op de collega’s die hier al werken. Met nieuwe 

trainingen vergroten we hun kennis van het vak en voorzien we in hun 

persoonlijke ontwikkeling. Je kunt hier groeien. Zeker nu ons werk steeds 

gevarieerder wordt. We hebben ook aandacht voor ons leiderschap.  

Zowel het persoonlijk leiderschap van alle collega’s als het leiderschap 

van onze leidinggevenden. Want met het leiderschap van alle collega’s 

van Van Gelder kunnen we onze ambities waarmaken. Voor persoonlijk 

leiderschap hebben we in 2023 de FIT-gesprekken geïntroduceerd en ons 

proces voor opleidingen aantrekkelijker gemaakt. Voor het leiderschap 

van leidinggevenden zijn we in 2023 gestart met het aanbieden van leider-

schapstrainingen.

Pieter: “Al onze vakmensen verdienen een podium. Vanwege hun kennis en 

kunde en vanwege hun drive om het beste te realiseren voor onze op-

drachtgevers. We moeten hun kennis in huis houden. Specifiek voor Rail 

overleggen we met ProRail over het aantrekkelijker maken van werken aan 

het spoor. ProRail gaat onder meer vaker overdag werken, in plaats van  

’s nachts en in de weekenden. Ook startten we samen met andere partijen 

een mbo-opleiding Rail, en is een hbo-opleiding Rail nieuw leven ingeblazen.”

Procesharmonisatie
De drie divisiedirecteuren kijken uit naar de verdere invulling van de  

procesharmonisatie in ons bedrijf. Leendert: “Dat gaat meer werkplezier 

opleveren voor onze collega’s en dus een beter en efficiënter Van Gelder 

voor onze opdrachtgevers. We trekken voor alle bedrijfsonderdelen de 

systemen en processen gelijk. Daardoor ontstaat eenduidigheid voor 

klanten en is het voor collega’s makkelijker om ook voor andere werk-

maatschappijen aan de slag te gaan. Omdat ze daarbij niet hoeven te 

switchen van systeem en werkwijze. De volgende stap van procesharmo-

nisatie is dat we verder kunnen automatiseren en digitaliseren. Door  

processen te digitaliseren kunnen we bijvoorbeeld administratieve lasten 

verminderen of onze capaciteitsplanning verbeteren.” 

Het zijn deze stappen, samen met de drive van hun collega’s, die de drie 

divisiedirecteuren trots maken op de Van Gelder-familie. Ze kijken dan 

ook vol vertrouwen naar de toekomst.

LEENDERT RIPPING, JESPER POTTUIT EN PIETER VELLINGA

Drive en ontwikkelingen 
geven vertrouwen

Van Gelder zit in een prachtige positie. We werken samen met onze opdrachtgevers aan het maken van een duurzamer, veiliger en beter bereikbaar 
Nederland, in een sector die innoveert. Denk aan de energietransitie. Hoe verliep 2023 voor onze divisies? En hoe gingen zij uitdagingen te lijf?
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Van Gelder groeit enorm. In aantal collega’s, in werk en in onze rol voor opdrachtgevers. Die groei is iets om trots op te zijn, maar zorgt ook voor nieuwe 
 uitdagingen, ziet de raad van commissarissen (rvc) van Van Gelder Groep. “Als je bekijkt wat er momenteel allemaal bij het bedrijf op het bordje ligt, is 

het onvoorstelbaar knap dat het zo goed gaat.” Onze commissarissen Gert Veenhof, Ben Voorhorst en Maxime Verhagen kijken terug én vooruit. 

Er gebeurde in 2023 nogal wat bij Van Gelder. Het dagelijkse werk ging onverminderd door, we namen veel nieuw werk aan, zetten nieuwe stappen in duur-

zaamheid, namen bedrijven over en werkten volop aan procesharmonisatie. “In 2023 zagen we pas echt goed wat er allemaal op het bord van Van Gelder 

ligt”, zegt Gert Veenhof. “De positie die Van Gelder nu heeft in de infrasector, is niet meer te vergelijken met pak ‘m beet vijf jaar geleden. We zijn zo enorm 

gegroeid. Dat zit voor een groot deel in de energietransitie. We zagen een aantal jaar terug al dat daar werk in ging ontstaan, maar niet dat het zoveel 

was. En ook niet dat de rol van Van Gelder zo groot zou zijn. We zijn inmiddels niet alleen uitvoerder, maar ook steeds meer partner voor opdrachtgevers.” 

Van Gelder zag al vroeg welke rol het kon pakken in de energietransitie. 

Maxime Verhagen: “Dat is een groot compliment voor de visie en strategie 

van het bedrijf. Andere grote infrabedrijven komen er nu pas achter welk 

werk er voor hen ligt. Van Gelder wachtte niet af en heeft daarom nu een 

voorsprong. Met veel mooie, grote opdrachten die de komende jaren 

voor een gegarandeerde omzet zorgen.” 

Investeren
Maar ook buiten de energietransitie gaat het goed; alle bedrijfsonder-

delen dragen bij aan wat de rvc een positief 2023 met veel groei noemt. 

Verhagen: “Die groei is essentieel om te kunnen investeren in het aan-

trekken en opleiden van collega’s, in duurzaamheid en bijvoorbeeld ook in 

de nieuwe asfaltcentrale in Nijkerk. Investeert en groeit Van Gelder niet, 

dan kunnen we nooit koploper zijn.”

Uitdagingen
Maar de ontwikkeling die Van Gelder doormaakt, zorgt ook voor nieuwe 

uitdagingen. Ben Voorhorst: “Groei vraagt om verdere professionalise-

ring in. Denk aan eenduidigheid in procedures, werkprocessen en ICT- 

systemen. Daar is iedereen bij gebaat. Door die zaken te professionalise-

ren kunnen collega’s hun werk beter, veiliger en met meer plezier doen.  

En als organisatie presteren we dan beter. Met eenduidige processen 

werken we efficiënter, maken we minder fouten en lopen we dus niet  

tegen onnodige kosten aan. Fouten maken is niet erg, maar je moet er 

wel van leren. We zien dat Van Gelder daar scherp op is.”

Procesharmonisatie
Om Van Gelder te professionaliseren startten we in 2023 met proces-

harmonisatie. “Dat traject is een must”, zegt Veenhof. “Het is goed dat 

daar stappen in zijn gezet, waardoor er in 2024 verder op doorgepakt kan 

worden. Maar ook daar ligt een uitdaging. Procesharmonisatie kost heel 

veel inspanning. Zeker omdat dat project tegelijk loopt met al het andere 

werk.” Essentieel is dat Van Gelder alle collega’s meeneemt in de veran-

deringen die op stapel staan. De rvc ziet dat Van Gelder dat doet, maar 

dringt er tegelijk op aan daar scherp op te blijven. Verhagen: “Binnen Van 

Gelder is er een heel goed besef dat groei gepaard gaat met vallen en 

opstaan. Dat geeft ons het vertrouwen dat Van Gelder dit aankan.”

Personeel
Momenteel werken er zo’n 1.450 collega’s bij Van Gelder. Eén voor één 

vakmensen in hun eigen werkgebied. Ze zijn onmisbaar voor het bedrijf. 

Maar de arbeidsmarkt is krap en met name technisch specialisten staan 

niet in rijen van tien opgesteld. Via gerichte bedrijfsovernames en het 

eigen Opleidingscentrum Gelderpoort zorgt Van Gelder voor nieuwe aan-

was van vakmensen. Voorhorst: “Gelderpoort is een hele goede aanvul-

ling op de organisatie. Daar leren collega’s de vaardigheden die nu en 

straks nodig zijn voor de infrasector. Het maakt niet alleen dat Van Gelder 

zelf invloed heeft op voldoende beschikbare vakmensen, maar zorgt er 

ook voor dat we een aantrekkelijke werkgever zijn. Collega’s hebben alle 

ruimte zich te ontwikkelen en te groeien in functies in de organisatie. 

Verhagen: “Bovendien analyseert Van Gelder goed waarom mensen het 

bedrijf verlaten en onderneemt daarop actie. Dat vind ik heel sterk.” 

Continuïteit
Dat Van Gelder nog altijd een bedrijf is zonder vreemd geld, stemt de rvc 

tot tevredenheid. Verhagen: “Daardoor is Van Gelder veel meer bezig 

met de toekomst van de organisatie en met continuïteit. In tegenstelling 

tot een beursgenoteerd bedrijf, dat meer op korte termijn denkt.” Veen-

hof: “Die continuïteit staat bij Van Gelder altijd op één, gesteund door een 

gezonde financiële positie. Van Gelder levert dan ook een superprestatie.”

Terugblik nieuwe rvc-leden Verhagen en Voorhorst 
Maxime Verhagen en Ben Voorhorst startten in maart 2023 als commis-

saris. Ze vielen meteen met hun neus in de boter. Het was voor Van Gelder 

een interessantere zomer met inschrijvingen op enkele grote infraprojec-

ten. Verhagen: “In de infrasector is Van Gelder in mijn ogen een van de 

grootste spelers van Nederland. Van Gelder is in kwaliteit en in grootte 

een koploper.” Voorhorst: “We zien ook dat Van Gelder de laatste tijd 

echt een partner is geworden voor opdrachtgevers. Dat betekent dat 

we niet alleen het werk uitvoeren, maar ook samen met opdrachtgevers 

bedenken hoe verschillende projectdoelen behaald kunnen worden. We 

kunnen dat dankzij onze enorme kennis van de infrasector. Opdracht-

gevers zoeken steeds vaker dat soort partnerschappen.” 

GERT VEENHOF, BEN VOORHORST EN MAXIME VERHAGEN

‘Enorm trots op de groei, 
maar let op nieuwe uitdagingen’

RAAD VAN COMMISSARISSEN
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Investeringen
Onze verduurzamingsstrategie ging in 2023 onverminderd door. In 2023 

investeerden we bijna € 3 miljoen in het verduurzamen en elektrificeren 

van ons materieel. De grootste investeringen deden we in elektrisch 

boorapparatuur en asfaltmaterieel. Ook staken we geld in het verduur-

zamen van onze bouwketen en zijn we steeds meer elektrisch gaan rijden: 

vanaf januari 2027 rijden alle personenauto’s van Van Gelder elektrisch. 

2024
Verduurzamen is een van onze belangrijkste strategische pijlers. Daar gaan 

we in 2024 mee door. Met als grootste investering de bouw van onze nieuwe, 

duurzame asfaltcentrale in Nijkerk, een investering van bijna 20 miljoen euro. 

Daarmee dragen we bij aan onze eigen duurzaamheidsdoelstellingen en aan 

de toenemende vraag van klanten naar duurzamer geproduceerd asfalt. 

In 2024 investeren we meer dan onze winst. Dat doen we doorgaans niet, 

maar het is nu nodig om de volgende stappen te maken. Daarvoor moeten 

we wel scherp blijven op ons rendement en kasstroom, omdat we alles zelf 

financieren. Van Gelder haalt nog altijd geen vreemd geld in huis: een be-

langrijk gedachtegoed, ook van onze aandeelhouder. 

We gaan verder met het elektrificeren van groot boor- en asfalteermate-

rieel. Begin 2024 hebben we ook het bedrijf Voskuilen overge nomen en een 

deelneming verworven in het bedrijf SAB. We breiden daarnaast uit door 

een nieuwe locatie in Dordrecht te openen. Daar krijgt Opleidings centrum 

Gelderpoort, de divisies KLM en divisie Infra, onze materieeldienst en ons 

magazijn een dependance. Met deze uitbreiding versterken we onze posi-

tie in het westen én verbeteren we onze dekkingsgraad door Nederland. 

2024 staat voor Van Gelder ook in het teken van procesharmonisatie. Dat 

gaat niet alleen het werkplezier van veel collega’s verhogen, maar draagt 

bovendien bij aan een efficiëntere werkwijze. En daarmee aan een hoger 

rendement. Procesharmonisatie is essentieel om beter te gaan functio-

neren en renderen. Ook staan we voor de invoering van een nieuw ERP- 

systeem in 2025, waar we ons als organisatie in het komende jaar op 

gaan voorbereiden. Een noodzakelijke voorwaarde om het bedrijf toekomst-

bestendig te maken. 

Henk Jan van der Veer

Financieel directeur Van Gelder Groep

HENK JAN VAN DER VEER

Van Gelder kende financieel een uitstekend 2023. 
Zeker in vergelijking met 2022. De omzet steeg met ruim 10% van 
€ 724 miljoen naar € 802 miljoen. Dat was ruim boven de begrote 
€ 750 miljoen. De nettowinst was € 40,5 miljoen, een stijging van 

35% ten opzichte van de winst in 2022. Dit resultaat, waar alle 
bedrijfsonderdelen van Van Gelder aan bijdroegen, maakt ons trots.   

Dat we het in 2023 zo goed deden, komt door een breed palet aan interne 

en externe ontwikkelingen. In 2022 drukten enorme prijsstijgingen voor gas 

en grondstoffen ons resultaat. Daar hadden we in 2023 relatief minder 

last van. De gasprijs stabiliseerde en de prijzen voor sommige grondstof-

fen daalden zelfs. 

Intern droegen onze eigen keuzes en prestaties bij aan het goede financiële 

resultaat. We hadden relatief minder faalkosten op projecten en geen een-

malige pensioenlasten. Alle drie de divisies presteerden volgens begroting, 

een aantal zelfs iets beter. We konden de faalkosten van projecten beter 

beheersen en controleren. 

Minder faalkosten en betere beheersing van projecten
Doordat we onze processen verbeterden, hoefden we minder vaak herstel-

 acties uit te voeren op projecten. Betere processen zordgen er ook voor 

dat onze bedrijfsstromen efficiënter zijn, zoals inkoop. Die goede lijn houden 

we vast, maar er liggen nog volop kansen om te optimaliseren in logistiek, 

materiaalvoorziening op projecten en planning. De in 2023 ingezette proces-

harmonisatie is daar cruciaal voor. Het is mooi om te zien dat we daarvan in 

2023 al de eerste resultaten zagen. Door procesharmonisatie in 2024 verder 

invulling te geven, kunnen we ons rendement nog verhogen.

Ook in 2023 hadden we verlieslijdende projecten. Echter in tegenstelling tot 

2022, was de impact hiervan minder dan in 2022. Het lukt ons steeds beter 

om risico’s op projecten vooraf, tijdens het aan bestedingsproces, beter in 

kaart te brengen. Bijvoorbeeld door beter te sparren over welke risico’s we 

financieel meerekenen. Door van tevoren beter zicht te hebben op de 

breedte van een project, lopen we tijdens de uitvoering minder snel tegen 

ver rassingen aan. Desalniettemin blijven we een projectenbedrijf waar in 

de uitvoering zaken financieel anders uitpakken dan vooraf bedacht. 

Goede afspraken
Ons rendement verbeterde óók, doordat we een aantal projectdossiers 

afsloten waarop we voorzieningen hadden getroffen. Daarnaast maakten 

we met opdrachtgevers nieuwe afspraken over loon- en prijsstijgingen. In 

2022 liepen die gesprekken al, maar pas in 2023 konden we de gestegen 

kosten doorberekenen in projecten naar onze opdrachtgevers.  

Orderportefeuille
De orderportefeuille is eind 2023 goed op peil en bedraagt € 1.658 miljoen. 

Onze divisie Civiel had eind 2023 uiteindelijk een beter gevulde orderporte-

feuille dan aan het begin van het jaar. Dat komt met name omdat er in 2023 

een aantal grote projecten op de zijn verworven, waarvan de productie 

overigens veelal na 2024 start.

De orderportefeuille van de divisie Kabel-, Leiding- en Montagewerken steeg 

verder door enkele gewonnen meerjarige contracten. Kenmerkend voor 

deze contracten is de relatief lange looptijd. Een bewuste keuze van onze 

opdrachtgevers, omdat ze zo meer zekerheid hebben over voldoende capa-

citeit om de werken uit te voeren in het kader van de energietransitie.

Ook de orderportefeuille van de divisie Infra groeide, vooral bij Rail en 

Verkeerstechniek. De portefeuille van Telecom bleef stabiel, maar was al 

goed gevuld door eerder afgesloten raamcontracten, met name voor de 

aanleg van glasvezel. 

Een uitstekend 
financieel 2023
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Van Gelder Groep groeit, en dat gebeurt in een stevig tempo. Hoewel 
alle Van Gelder-leden onderdeel zijn van dezelfde familie, zijn er soms 

nog flinke onderlinge verschillen. Zoals eigen werkprocessen, ook voor 
die zaken die we allemaal met elkaar gemeen hebben. Voor een maxi-

maal presterend Van Gelder en duidelijkheid richting klanten en collega’s 
is het goed om die processen eens kritisch tegen het licht te houden en 

te stroomlijnen. Daar hebben we in 2023 flinke stappen in gezet.

Simonette Kraaij, programmadirecteur Strategische Agenda bij Van Gelder, 

vertelt waarom Van Gelder deze weg is ingeslagen. “Onze organisatie 

groeit. Deels organisch, deels omdat we bedrijven overnemen. Ook die 

bedrijven zijn gewend om op hun eigen manier te werken. Ze hebben hun 

eigen procedures en hun eigen IT-systemen, om maar twee voorbeelden 

te noemen. Dat maakt het lastig en onoverzichtelijk voor de klanten die 

te maken hebben met verschillende bedrijven uit de Van Gelder-familie. 

Maar het maakt het ook onnodig moeilijk voor collega’s die van het ene 

naar het andere Van Gelder-bedrijf overstappen. En voor onze IT-afdeling, 

die verschillende systemen moet beheren.”

Duidelijkheid richting klanten en collega’s
“Dat is allemaal niet erg klantgericht en collegiaal”, vervolgt Simonette. 

“We vinden het vooral belangrijk om duidelijk te zijn naar onze klanten, 

maar ook zeker naar onze collega’s. We willen graag dat ze kunnen doen 

waar ze goed in zijn en waar ze plezier aan beleven, en dat ze zo slim moge-

lijk kunnen werken, waardoor zaken in één keer goed gaan.” 

“Natuurlijk is dat ook gunstig voor ons bedrijfsresultaat. Dat is zeker 

mooi meegenomen. We zijn geen beursgenoteerd bedrijf en hebben de 

vuistregel dat we geen geld lenen. Met andere woorden: alles wat we 

willen investeren, moeten we eerst zelf verdienen. We hebben net als 

andere bedrijven in de infrasector grote investeringsbehoeften. Van-

wege de verduurzamingsmissie moeten we bijvoorbeeld flink investeren 

in elektrisch materieel. En we willen blijven investeren in onze collega’s, 

bijvoorbeeld in opleidingen. Dat is beter voor onze collega’s en beter voor 

onze klanten. Maar daarvoor moeten we dus wel kritisch kijken naar dingen 

die beter en gestroomlijnder kunnen. We bereiden ons voor op de imple-

mentatie van een ERP-systeem dat door alle groepsleden wordt gebruikt. 

Dat heeft best wat voeten in aarde; zo’n systeem is de ruggengraat van 

onze organisatie. Heel veel collega’s krijgen hiermee te maken. Dat proces 

moet je daarom zorgvuldig doorlopen en er moet draagvlak zijn voor de 

keuze die we maken.”

Werkgroepen
Werkprocessen - die soms al behoorlijk diep in een organisatie zijn inge-

sleten - aanpassen is geen sinecure. Daarvoor hebben we een project op 

touw gezet: Procesharmonisatie. Adviesbureau PwC helpt ons dit proces 

in goede banen te leiden, al doen we het werk vooral zelf. Het zijn immers 

onze processen. Omdat verandering vooral van binnenuit komt, hebben 

we ook interne kartrekkers: proceseigenaren die behoeften vanuit de  

organisatie ophalen en zorgen dat alle bedrijfsbelangen voldoende zijn 

vertegenwoordigd in het project. We maken onderscheid in verschillende 

niveaus die op hun beurt zijn opgedeeld in verschillende processtappen. 

In werkgroepvormen met een gemixte samenstelling zijn we hiermee in 

2023 intensief aan de slag gegaan. Die samenwerking en kennisdeling 

brengt ons veel, nu en in de toekomst. 

Planning
In 2023 is het fundament gelegd voor de procesharmonisatie. Simonette: 

“Achter de schermen werken we hier keihard aan. Het is de planning dat 

de eerste echte veranderingen eind 2024 zichtbaar worden voor onze 

collega’s.”

Proces-
harmonisatie: 
Van Gelder Groep 
stroomlijnt 
interne processen

SIMONETTE KRAAIJ
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BALANS PER 31 DECEMBER 
VAN GELDER GROEP B.V. (X € 1.000)

 31 december 2023 31 december 2022
ACTIVA
VASTE ACTIVA
Immatëriele vaste activa 11.563 15.195
Materiële vaste activa 32.043 19.507
Financiële vaste activa 15.956 9.464
 
 59.562 44.166

VLOTTENDE ACTIVA    
Voorraden 5.661 3.416 
Onderhanden projecten 139.645 102.113 
Vorderingen 95.285 65.730 
Liquide middelen 84.381 93.963
 
 324.972 265.222

 384.534 309.388 

 31 december 2023 31 december 2022  

PASSIVA    
Groepsvermogen 136.318 108.853
Voorzieningen 22.766 16.414
Langlopende schulden 0 0
Kortlopende schulden
Onderhanden projecten 99.661 67.990
Schulden leveranciers 87.318 80.285
Overige schulden 38.471 35.846

 225.450 184.121

 384.534 309.388

Jaarcijfers 2023
WINST- EN VERLIESREKENING 
VAN GELDER GROEP B.V. (X € 1.000)  

 2023 2022 
  
Bedrijfsopbrengsten 802.015 725.151 
Kosten 747.933 687.211 
Bedrijfsresultaat 54.082 37.940 
Financiële baten en lasten 1.899 9 
Resultaat uit gewone bedrijfsuitoefening voor belasting 55.981 37.949 
Belastingen resultaat uit gewone bedrijfsuitoefening -14.955 -10.830 
  
 41.026 27.119 
Aandeel in het resultaat van deelnemingen -561 2.888 
Resultaat na belasting 40.465 30.007 
  

KENGETALLEN 
VAN GELDER GROEP afgelopen drie jaar (x € MLN) 

Omzet

2023

€ 802

2022

€ 724

2021

€ 566

Operationeel resultaat (EBITDA)

2023

€ 64,3

2022

€ 47,0

2021

€ 45,3

Eigen vermogen (x € MLN)

2023

€ 136,3

2022

€ 108,9

Balanstotaal (x € MLN)

2023

€ 378

2022

€ 307 € 8,0 € 7,3

Investeringen (x € MLN)

2023 2022 2021

€ 5,3

Solvabiliteit (in procenten)

2023

35,5%

2022

35,4%

Nettorendement (in procenten)

2023

5,0%

2022

4,1%

2021

5,0%

15 | jaarverslag 2023
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Cijfers KAM
Bij Van Gelder nemen we veilig werken serieus. We hebben er zelfs een 
leidend principe van gemaakt. Bewust veilig werken geldt niet alleen voor  
onze eigen collega’s, ook voor iedereen die met en voor ons werkt. Daar-
mee willen we het aantal (bijna) ongevallen en incidenten tot een minimum 
beperken. Waarom? Omdat we het belangrijk vinden dat iedereen aan het 
eind van de dag weer veilig en gezond thuiskomt. En dat geldt ook voor 
iedereen die in de buurt komt van de plekken waar we aan het werk zijn. 

Injury Frequency Index (IFI) De Injury Frequency (IF), ook wel eens ongeval-

lenfrequentie-index genoemd, is het aantal ongevallen met verzuim/werk-

verlet dat in een bepaalde periode plaatsvindt, gedeeld door het aantal 

arbeidsuren. Hierbij wordt gebruik gemaakt van het aantal ongevallen 

met verzuim/werkverlet per 1.000.000 gewerkte manuren, uitgedrukt als 

ongevallenfrequentie-index. De IFI van Van Gelder bedroeg in 2023 2,0  

(inclusief inleen).

Veiligheidsladder tredes

Aantal KAM-meldingen
In 2023 waren er 1783 KAM-meldingen, waaronder

- 97 ongevallen

- 437 bijna ongevallen/gevaarlijke situaties

- 195 verbetervoorstellen

Automatische kegelzetter
Dankzij de automatische kegelzetter die we in 2023 voor 

het eerst gebruikten, konden onze wegwerkers nóg vei-

liger werken. In deze video vertelt projectleider Otto er 

meer over. 

1 2
43

5

Klever 
Boor- en 

Perstechniek 

Van Gelder 
Rail

Aannemings-
maatschappij 

Van Gelder 

Van Gelder 
Kabel-, Leiding- 

en Montage-
werken 

Stam & Co

 

Van Gelder 
Telecom 

Van Gelder 
Verkeers-
techniek 

In het voorjaar van 2023 nam Van Gelder Kabel-, Leiding- en 
Montagewerken (KLM) TM Techniek over. Het bedrijf uit Woudenberg 

is gespecia liseerd in gas-, water- en elektranetwerken. 
De overname past in de strategie van Van Gelder en gaat Van Gelder 

KLM enorm helpen de komende jaren. Met name bij de snelle 
veranderingen en uitdagingen in de energiewereld.

De energietransitie is niet meer te stoppen en betekent voor Van Gelder 

KLM veel werk. Divisiedirecteur Jesper Pottuit. “We hebben de afgelopen 

maanden een flink aantal aanbestedingen gewonnen die we de komende 

acht jaar gaan uitvoeren.” Hij kijkt dan ook zeer tevreden terug op de 

overname: “Om alle projecten goed uit te kunnen voeren, hebben we heel 

wat vakmensen nodig. Het in huis halen van de 38 professionals van TM 

Techniek gaat in mijn ogen het verschil maken.”

Het bedrijf uit Woudenberg (Utrecht) is voor Van Gelder geen onbekende. 

Sterker nog, de collega’s van TM Techniek werkten al langer als onderaan-

nemer voor Van Gelder. Bert ter Maaten, voormalig eigenaar TM Techniek: 

“Van Gelder was voor ons niet de enige opdrachtgever, maar wel de 

grootste. Zo’n vijftig procent van onze omzet kwam de afgelopen jaren 

van werk voor Van Gelder.” Ook Bert kijkt tevreden terug op de overname. 

“Dat zit vooral in hoe Van Gelder met ons omgaat. We krijgen alle ruimte 

om te doen waar we goed in zijn. Daarnaast hebben wij de zekerheid dat 

een groot bedrijf als Van Gelder ons overal in steunt.”

Overname 
TM Techniek maakt 
het verschil voor 
Van Gelder KLM

BERT TER MAATEN EN JESPER POTTUIT
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Dat de collega’s van ons Opleidingscentrum Gelderpoort hele  
mooie dingen doen, wisten we eigenlijk al wel. Maar het is natuurlijk 
altijd leuk om dat ook eens van een ander te horen. Dat gebeurde in 

2023. Samenwerkingsorganisatie Beroepsonderwijs Bedrijfsleven (SBB) 
nomineerde Gelderpoort als ‘Beste leerbedrijf en praktijkopleider van 

Nederland’. Uiteindelijk eindigden we zelfs op het erepodium. Ook voor 
onze collega Ruud Wessels schalde de loftrompet.

In Nederland zijn er duizenden SBB-erkende leerbedrijven. Mbo-studenten 

die een bbl-opleiding volgen  – een studievorm waarbij je 60 tot 80 procent 

van je studie werkt – kunnen het vak bij zo’n bedrijf in de praktijk leren. 

Deuren openen voor de technici van morgen
Van Gelder is zo’n bedrijf. We vinden het belangrijk om de deuren te ope-

nen voor de technici van morgen en investeren graag in hun toekomst. 

Opleidingscentrum Gelderpoort coördineert dit namens Van Gelder. En 

met succes, bevestigt de nominatie. Gelderpoort-opleidingsadviseur  

Miriam van Boven vertelt: “Gelderpoort werd genomineerd in de sector 

‘Techniek en gebouwde omgeving’. Toen we hoorden dat we bij de beste 

tien zaten, deden we natuurlijk wel een vreugdedansje.”

Lof voor ons leerlingvolgsysteem
Gelderpoort schopte het zelfs nóg verder en drong door tot de top drie. 

Miriam: “Tijdens het Ambassadeursgala op 15 mei in Apeldoorn mochten 

we op het podium onze visie delen en vragen beantwoorden. Uiteindelijk 

gingen we niet met de hoofdprijs naar huis, maar we kregen veel positieve 

feedback. Vooral ons zelfgebouwde leerlingvolgsysteem maakte indruk. 

Dat is een digitale omgeving waarmee alle betrokkenen rondom een leer-

ling – en natuurlijk de leerling zelf – op de hoogte blijven van de voortgang 

en relevante zaken.”

Eervolle vermelding voor docent Ruud Wessels
Voor onze bevlogen docent en technisch coördinator Ruud Wessels werd 

de dag extra spannend. Hij was namelijk genomineerd als ‘Beste prak-

tijkopleider’. Hij won niet, maar dat hij het schopte tot de top tien, is al 

buitengewoon eervol. Miriam: “Ruud is een vakman pur sang. We hebben 

hard voor hem staan juichen en zijn ontzettend trots op hem.”

 

Prachtige podiumplek 
voor Opleidingscentrum 
Gelderpoort

TEAM OPLEIDINGSCENTRUM GELDERPOORT
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Je ziet ze weleens tussen de stoeptegels door omhoog steken: 
van die lange, groene sprieten. Het is het teken dat er een 

monteur aan het werk is geweest om een glasvezelverbinding aan 
te leggen. Tussen eind 2022 en begin 2024 doen we dat in Zutphen.

Alle adressen in Zutphen voorzien van een glasvezelaansluiting, dat was 

in een notendop de opdracht van Delta Fiber en Kabelnoord. Een klus van 

een behoorlijke omvang, als je bedenkt dat er in Zutphen meer dan 24.000 

gebouwen zijn geregistreerd. En zo waren er nog wat andere factoren die 

dit project extra uitdagend maakten. 

Mozaïek voor gevorderden
Lodewijk Esser, bedrijfsleider bij Van Gelder Telecom: “Zutphen is een zo-

geheten Hanzestad, met veel historische panden waar je niet zomaar 

tegenaan mag schroeven, en hoogbouw. In de Tweede Wereldoorlog is 

Zutphen flink gebombardeerd. Dat betekent dat je niet precies weet wat 

je hier in de grond aantreft. Verder is het straatwerk behoorlijk complex. 

Er ligt veel sierstraatwerk en dat moet er steen voor steen uit gehaald 

worden - en natuurlijk weer netjes terug worden geplaatst. Mozaïek voor 

gevorderden is het.”

Over het plan de campagne: “We hebben het netwerk stervormig aange-

legd. Vervolgens sloten we alle adressen aan op een Point of Presence. 

Dat is het hart van het netwerk, waar alle aansluitingen samenkomen. 

Op één zo’n punt kunnen we duizend adressen aansluiten. Daar komt veel 

graafwerk bij kijken, wel kilometers per week.”

Communicatie is de sleutel
Eind 2023 zat een groot deel van de klus erop. In Q1 van 2024 is het hart 

van Zutphen nog aan de beurt. Lodewijk: “Een centrum is altijd ingewik-

keld. Dan komen we in smalle, drukke winkelstraten. Communicatie is van 

groot belang, zeker in deze fase van het project. We houden nauw contact 

met de coördinatoren van de hulpdiensten, want elke straat moet na-

tuurlijk bereikbaar blijven. En met winkelexploitanten, zodat de winkels 

ook tijdens ons werk bevoorraad kunnen worden. Al met al is het een 

pittig project. Maar daar hebben we gelukkig genoeg ervaring mee.”

Mozaïeken op hoog niveau: 
bliksemsnel internet in Zutphen 
dankzij Van Gelder Telecom

VAN GELDER TELECOM - GLASVEZEL ZUTPHEN
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De assentelsystemen op het treintraject tussen Zwolle en Kampen – 
een traject van twaalf kilometer – waren wel uitgeteld. De tellers 

stamden namelijk uit de jaren tachtig. Aan van Gelder Rail de mooie 
taak om in 2023 nieuwe te installeren. 

“Assentelsystemen doen precies wat je op basis van de naam mag ver-

wachten”, vertelt Richard van der Steege, projectleider bij Van Gelder 

Rail. “Een assentelsysteem is een vorm van treindetectie. Ze beveiligen 

dus het spoor. Het systeem telt het aantal wielassen van treinen die een 

bepaalde sectie binnenkomen en verlaten. Op deze manier bepaalt het 

of de sectie treinvrij of juist bezet is. Zo worden trajecten wel of niet 

vrijgegeven, overwegen beveiligd en seinen afgesteld.” 

“Het vervangen van zo’n systeem klinkt misschien eenvoudig, maar er 

komt veel techniek aan te pas”, aldus Richard. De nieuwe assentellers 

moeten worden vastgeboord aan de rails. Die worden met sensoren ver-

bonden met een elektronische aansluitkast, die via een kabelkast weer 

naar een relaishuis lopen. 

Richard kreeg te maken met uitdagingen rondom de materiaalleveringen. 

“De levertijden en beschikbaarheid van materiaal stonden onder druk. 

Veel componenten kwamen uit Azië en de leveringen uit die landen stonden 

op een erg laag pitje. Uiteindelijk is het allemaal gelukt, door goede samen-

werking en communicatie met onze opdrachtgever en onze onderaan-

nemers.” Sinds begin oktober is het nieuwe detectiesysteem operationeel, 

geheel volgens planning. Hiermee kan onze opdrachtgever er weer zo’n 

twintig jaar tegenaan en beschikt het over een sneller, betrouwbaarder 

systeem om het spoor te bewaken.” 

Betrouwbaar 
treinen tellen

STAM & CO - DE STOLPERBASCULEBRUG
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De ophaalbrug Zomerkade in Huizen is geliefd in de buurt. Van Gelder 
Verkeerstechniek realiseerde in 2023 professionele en sfeervolle 

verlichting voor dit bijzondere object. Verlichting die rekening houdt 
met veiligheid én flora en fauna.

We konden ons totaalpakket aan diensten inzetten: van meedenken met 

en ontwerpen van het lichtconcept, tot de aanleg. De opdrachtgever 

had enkele duidelijke wensen. Zo moest de verlichting duurzaam en veilig 

zijn, en op afstand online te bedienen. 

Dat is terug te zien in het resultaat. De ledarmaturen en andere compo-

nenten zijn van de hoogste kwaliteit en gaan lang mee. Online kunnen de 

beheerders de kleur van de verlichting dimmen, aanpassen en monitoren. 

Dit draagt niet alleen bij aan duurzaamheid, maar ook aan de leefbaar-

heid en het verminderen van lichtvervuiling. Zo stellen de beheerders  

tijdens het bootjesseizoen zelf verschillende lichtscenario’s in. Omdat de 

sterkte van de verlichting aan te passen is, wordt rekening gehouden 

met zowel veiligheid als flora en fauna. Zo kan tijdens het spitsuur het licht 

wat feller, zodat fietsers en wandelaars goed zicht hebben. ‘s Nachts kan 

het licht worden gedimd, zodat dieren er geen hinder van ondervinden. 

“Ophaalbrug in 
de spotlights”

VAN GELDER VERKEERSTECHNIEK - BRUG HUIZEN
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Met het project N307 Roggebot bij Kampen werkte Aannemings-
maatschappij Van Gelder aan een van de belangrijkste oost-west-

verbindingen van ons land én leverde Van Gelder een bijdrage aan de 
waterveiligheid in het nationale landschap IJsseldelta. Het project 

werd in 2023 afgerond. Realisatiemanager Jan Horsman vertelt.

“De N307 verbindt Flevoland en Overijssel met Noord-Holland via het  

Markermeer. Zo’n verkeersader kan niet zomaar afgesloten worden. We 

hebben het werk in acht fases opgedeeld. Steeds maakten we een deel 

gereed en lieten we het verkeer over tijdelijke en nieuw aangelegde wegen 

rijden. Zo konden verkeer en werk altijd doorgaan.” 

Betere waterveiligheid
Van Gelders werk bestond in het project N307 Roggebot uit het aanleg-

gen van de nieuwe wegen – in totaal zo’n 60.000 ton asfalt –, funderingen 

en riolering. Het totale project, met de nieuwe brug en het verwijderen 

van de Roggebotsluis, deden we in combinatie met Mobilis TBI (kunst-

werken) en Van den Herik (grond- en baggerwerk). Het project vormde 

een onderdeel van het IJsseldelta Programma. Daarin werkten meerdere 

provincies, gemeenten en waterschappen de afgelopen jaren aan een 

betere waterveiligheid in het nationale landschap IJsseldelta. “Kort ge-

zegd komt het erop neer dat de steden Kampen en Zwolle nu niet meer 

het risico lopen onder water te komen staan bij hoog water in de IJssel.” 

 

Er was veel belangstelling. Vanaf de uitkijkposten zagen bezoekers onder 

meer het spectaculaire transport van de prefab liggers van de brug. “Die 

werden per schip aangevoerd omdat ze te lang en te zwaar waren voor 

over de weg. Het ophaalgedeelte van de brug kwam ook via het water en 

werd met vier kranen op z’n plek gehesen.”  

 

De nieuwe brug is hoger dan de oude. Tachtig procent van de boten kan 

gewoon doorvaren, zonder dat de ophaalbrug omhoog moet. Zo heeft 

het wegverkeer minder stremmingen; de oude brug moest namelijk bij 

elke boot open. Op de brug hebben autoverkeer, landbouw- en bestem-

mingsverkeer en fietsers een eigen rijbaan. De fietspaden en de parallel-

weg voor landbouw- en bestemmingsverkeer kruisen ongelijkvloers de 

nieuwe N307. Dat is veiliger voor alle weggebruikers. 

Een project dat de aandacht trok

 AANNEMINGSMAATSCHAPPIJ VAN GELDER - PROJECT N307 ROGGEBOT BIJ KAMPEN 
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Nieuwe stap 
naar emissieloos 
bouwen

VAN GELDER KABEL-, LEIDING- EN MONTAGEWERKEN EN KLEVER BOOR- EN PERSTECHNIEK - EMISSIELOOS BOREN

In september 2023 beleefden Van Gelder en Klever samen met  
opdrachtgever TenneT een primeur, waar ook het NOS Achtuurjournaal 
aandacht aan besteedde. Een elektrische gestuurde boorinstallatie - 
van maar liefst 235 ton - boorde in Breda volledig emissieloos onder-

gronds tunnels voor de aanleg van hoogspanningskabels. 
Doel van de proef: een nieuwe stap zetten in de ontwikkeling 

naar volledig emissieloos bouwen.

De boorinstallatie is de eerste van deze omvang in Nederland die volledig 

elektrisch en emissieloos boort. Bovendien is het de eerste keer dat de

elektriciteit voor de boringen afkomstig was van een zonnepanelenpark. 

Hierdoor is op het project 50% minder stikstofoxide vrijgekomen en heb-

ben we de uitstoot van 195 ton CO2 voorkomen. Dat komt neer op een 

besparing van maar liefst 60.000 liter diesel. We delen de kennis die we 

met deze proef hebben opgedaan met branchegenoten en partners in 

de keten. Die aanpak is misschien ongebruikelijk, maar een bewuste keu-

ze van zowel TenneT als Van Gelder. Verduurzamen kan namelijk alleen als 

we dat in de keten oppakken. We hebben elkaar allemaal hard nodig.

Meer weten? 
Scan de code voor het filmpje 

over deze unieke boring.
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Personeelsontwikkeling 2023 

Gemiddelde leeftijd

2023 2022 2021

Uitstroom

Instroom

2023

20%

2023

14%

2022

17%

2021

16%

Man/vrouw verdeling

84% 16%

25

3

1

Aantal jubilarissen 2023

12,5

25

40 jaar

jaar

jaar

2022

32%

2021

17%

2023

8

2022

8

2021

8

Gemiddeld aantal jaren dienstverband op 31-12

2023

4,2%

2022

4,5%

2021

4,6%

Ziekteverzuim

7 13

2023 2022 2021

2023 2022 2021

17

Aantal (pre)pensioengerechtigden

1433 1360 1189

Gemiddeld aantal FTE

Groei
Van Gelder is de regisseur van de slimme en duurzame openbare ruimte 

van de toekomst. Om die ambitie waar te maken, moeten we onszelf 

ontwikkelen. Op het gebied van slimmer werken, duurzaamheid, een effi-

ciënte organisatie en een gezonde financiële positie. Dat vraagt aller-

eerst om persoonlijke groei van collega’s. 

Leiderschap
Leiderschap vormt de basis voor groei, zowel persoonlijk leiderschap als 

dat van onze leidinggevenden. “Bij persoonlijk leiderschap gaat het erom 

dat we zelf verantwoordelijkheid nemen voor onze prestaties, voor onze 

eigen ontwikkeling en voor een fijne werkomgeving”, zegt HR-directeur 

Kitty Althof. “Leiderschap van onze leidinggevenden is ook essentieel. Zij 

geven namelijk richting aan collega’s en spreken hen aan als iets niet 

goed gaat. Maar ze ondersteunen collega’s ook bij de ontwikkeling van 

hun persoonlijk leiderschap.”

Visie op leiderschap
In 2023 formuleerden we onze visie op leiderschap en zetten we een aan-

tal concrete veranderingen in gang. Zo introduceerden we een nieuwe 

training voor leidinggevenden: over situationeel leiderschap en gespreks-

vaardigheden. Ook voeren we inmiddels geen functioneringsgesprekken

meer, maar FIT-gesprekken. Daarin kijken we breder dan alleen naar 

functioneren. We gaan ook in gesprek over vitaliteit (privé en werk), be-

trokkenheid bij de organisatie en het voldoende ervaren van autonomie. 

Allemaal belangrijke zaken voor werkplezier en werkprestaties. Alle initi-

atieven zijn erop gericht om het leiderschap van onze collega’s te ont-

wikkelen. Kitty: “De komende jaren gaan we bijvoorbeeld de gereed-

schapskist voor leidinggevenden verder vullen. Met standaard processen 

en met helder en goed uitlegbaar beleid. Dit helpt hen bij hun dagelijkse 

verantwoordelijkheid als leidinggevende. Tegelijkertijd willen we ook ons 

opleidingsaanbod uitbreiden voor alle collega’s.”

Betere collega en partner voor opdrachtgever
Als we groeien in ons persoonlijk leiderschap zijn we ook een betere part-

ner voor onze opdrachtgevers. Kitty: “Het ontwikkelen van persoonlijk 

leiderschap betekent ook een ontwikkeling als mens. Op het moment 

dat ik mezelf beter ken, kan ik meer begrip opbrengen voor de ander. Als 

ik bijvoorbeeld beter leer luisteren en doorvragen, kan ik zaken beter op-

lossen. Daar zijn ook onze opdrachtgevers bij gebaat.” 

Groei begint bij onze 
collega’s. Alle 1.450 

KITTY ALTHOF

Een organisatie kan niet groeien zonder de groei van alle collega’s. De afdeling HR 
ondersteunt hierbij en heeft hier ook in 2023 vol op ingezet. “We willen groeien op 

het gebied van kennis. Maar ook op het gebied van persoonlijke ontwikkeling en de 
leiderschapsstijl van onze leidinggevenden. Deze groei is van grote invloed op ons 

werkplezier en onze werkprestaties, en dat maakt van ons een betere partner 
voor opdrachtgevers. Ook maakt het ons aantrekkelijk op de arbeidsmarkt.”
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Duurzaamheid 2023
Van Gelder Groep

AANNEMINGSMAATSCHAPPIJ VAN GELDER - EMISSIELOOS ASFALTEREN IN EDE



jaarverslag 2023 | 34 35 | jaarverslag 2023

Lerende organisatie
Verduurzamen is niet altijd makkelijk. Zo lopen we ook tegen praktische 

uitdagingen aan. We elektrificeren ons wagenpark, maar zagen in 2023 

dat elektrisch rijden niet voor alle collega’s even werkbaar is, omdat ze 

bijvoorbeeld geen oplaadpunt dichtbij huis hebben. Daar verzinnen we dan 

iets op. Want zo zijn we ook: een pragmatische en lerende organisatie die 

zichzelf de tijd gunt om te verduurzamen. We willen koploper blijven, maar 

wel op een écht goede manier die bij ons past. Met oog voor onze mensen, 

veiligheid en de juiste certificeringen. Ben je benieuwd hoe we in 2023 con-

creet werkten aan verduurzaming? Je leest het op de volgende pagina’s. 

Pieter Vellinga

Divisiedirecteur Van Gelder Infra

De duurzame doelstellingen van Van Gelder
Geen duurzame woorden, maar duurzame daden voor Van Gelder.

Duurzaam ondernemen is strategische pijler #1

Voor de periode 2022-2030 hebben we de volgende doelstellingen 

geformuleerd.

2030
• We werken 100% klimaatneutraal

• We werken 100% circulair

• We werken klimaatbestendig en natuurinclusief 

 (trede 5 op de natuurladder)

• We werken aan een zeer hoge tevredenheid (9+ score) 

 onder onze stakeholders op het gebied van beleving en welzijn

Tussenstappen in de tijd
• 2023 basiscursus ecologie voor alle collega’s

• 2024 alle nieuwe personenwagens rijden elektrisch

• 2025 alle eigen kantoren energieneutraal

• 2025 10% van totale grondstoffen is snel hernieuwbaar

• 2027 alle personenwagens rijden elektrisch

PIETER VELLINGA

Duurzaam ondernemen is de belangrijkste strategische pijler van 
Van Gelder. We willen op dit thema vooroplopen. We zien de transitie 
naar duurzaam werken als de transitie naar het nieuwe normaal. Die 

transitie is in 2023 stevig doorgezet met tal van acties en projecten.

In 2023 zette Van Gelder de volgende stappen naar een duurzamere  

organisatie. We investeerden in onze mensen, in duurzaam elektrisch  

materieel en zagen onze rol in de duurzaamheidsambities van opdracht-

gevers groeien. Steeds vaker schuiven we op in de keten en denken we 

vroegtijdig mee over het behalen van duurzaamheidsambities in projecten. 

Onze inspanningen worden gezien. Niet alleen in de sector, ook daarbuiten. 

Zo haalden we samen met onze opdrachtgever TenneT de landelijke media 

met onze elektrisch gestuurde, volledig emissievrije boorinstallatie van 

maar liefst 235 ton. Daarmee boren we in Breda ondergronds tunnels 

voor de aanleg van hoogspanningskabels.

Verduurzamen van binnenuit
Van Gelder verduurzaamt van binnenuit. Dat betekent dat we alle collega’s 

meenemen naar wat wij zien als het nieuwe normaal in onze sector. Daar 

zijn we in 2020 mee gestart en dat proces versnelden we in 2023. We merken 

dat  collega’s door onze hele organisatie bezig zijn met hoe we ons werk nog 

beter, dus duurzamer, kunnen uitvoeren. Daarbij staat voorop dat we ons 

werk meteen de eerste keer goed doen. Zo besparen we namelijk al enorm 

veel onnodige verkeersbewegingen, CO2-uitstoot en materiaalgebruik. 

Vier werkgroepen 
Onderdeel van ons duurzaamheidsbeleid zijn de vier werkgroepen Energie 

& Emissies, Klimaat & Natuur, Materialen en Beleving, onder aanvoering 

van één stuurgroep en duurzaamheidsmanager. De hoofdthema’s van de 

werkgroepen zijn het beperken van de vraag naar energie en materiaal, 

meer gebruik van (lokale) hernieuwbare bronnen én materialen en het  

efficiënt gebruik van fossiele bronnen. Maar ook het versterken van klimaat 

en natuur, door te behouden wat er al is en schade en overlast aan natuur 

en milieu te voorkomen. We maken onze impact inzichtelijk via de nieuwe 

CSRD-richtlijnen. Dit alles doen we samen met collega’s en opdrachtgevers.

Opdrachtgevers en leveranciers
Van binnenuit verduurzamen dekt uiteraard niet de hele lading. Want als we 

het op eigen houtje doen, komen we er niet. We slaan dan ook de handen 

ineen met opdrachtgevers en leveranciers om te werken aan hun en onze 

duurzaamheidsdoelstellingen. We denken samen na over het duurzamer 

inrichten van processen en projecten met minimale CO2-uitstoot. We  

komen proactief met duurzame voorstellen, zowel in tenders als projecten. 

We aarzelen niet om duurzaamheidskansen met onze opdrachtgevers te 

delen. Op dat vlak dóen we ook wat we zeggen. Daar waarderen onze 

opdrachtgevers en leveranciers ons om; zij committeren zich aan onze 

werkwijze en duurzaamheidsvisie. Maar ook buiten ons dagelijkse werk 

om zetten we ons in voor duurzaamheid. Zo delen we onze kennis actief 

binnen platforms en keteninitiatieven, zowel binnen als buiten de sector.

Duurzaam ondernemen: 
samen onderweg naar het 
nieuwe normaal

VOORWOORD
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In Nijkerk bouwt Van Gelder een splinternieuwe asfaltcentrale. 
Het wordt de duurzaamste van Nederland. In oktober 2023 begon 

de bouw en in het najaar 2024 is de centrale operationeel. 

De infrasector verduurzaamt op tal van manieren. Ook op het gebied van 

asfalt: de productie en het materiaal zelf kunnen nóg duurzamer en  

circulairder. De nieuwe centrale in Nijkerk gaat daaraan bijdragen. Zo kan 

Van Gelder de volgende stap maken naar klimaatneutraal bouwen én 

klanten en opdrachtgevers ondersteunen in hun duurzaamheids ambities. 

“We zien onder hen veel interesse in duurzaam asfalt”, zegt adjunct- 

directeur Ivo de Vries van Aannemingsmaatschappij Van Gelder. 

450.000 ton asfalt per jaar
De nieuwbouw bestaat uit een kantoorruimte, laboratorium, commando-

ruimte en de asfaltcentrale. Eenmaal in bedrijf kan Van Gelder 450.000 

ton asfalt per jaar produceren. Dat is drie keer meer dan voorheen. 

Minder gas
In de nieuwe centrale wordt 30 procent minder gas verbruikt dan in de 

vorige productielocatie. Ivo: “Die besparing behalen we op meerdere  

manieren. We gaan laagtemperatuurasfalt maken op een temperatuur 

van 130 tot 140 graden Celsius, in plaats van de gebruikelijke 180 graden. 

De bitumentanks verwarmen we straks niet meer met gas, maar met 

energie van onze eigen zonnepanelen. Ook in het verwerkingsproces be-

sparen we gas. Bij de oude centrale lagen de mineralen voor het asfalt-

mengsel buiten opgeslagen. In de nieuwe situatie komt er een afdak  

boven. Zo worden de mineralen niet nat en hoeven we ze niet droog te 

stoken voordat ze verwerkt worden.” De centrale wordt zo gebouwd dat 

het productieproces op den duur ook op groene waterstof kan draaien. 

Innovatielab
Met de nieuwe centrale komt ook de stap naar 99,9 procent gerecycled 

asfalt dichterbij. Nu is asfalt met zo’n 70 procent gerecycled materiaal nog 

de standaard in de sector. Ivo: “Maar dankzij aanpassingen in onder andere 

het verhittingsproces, kunnen we in de nieuwe centrale nagenoeg het hele 

asfaltmengsel recyclen.” In het nieuwe innovatielab onderzoekt Van Gelder 

hoe dat asfalt zo slim mogelijk aangebracht kan worden. Zodat de wegen 

waarvoor het bedoeld is er weer decennia tegenaan kunnen.

De duurzaamste asfalt-
centrale van Nederland

OUDE ASFALTCENTRALE NIJKERK

VAN GELDER KLIMAATDOELEN: WE REDUCEREN ONZE NEGATIEVE IMPACT
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Bij Van Gelder werken we veel in de openbare ruimte. Dus krijg je bijna 
per definitie met ecologie te maken, zoals wanneer er gewerkt wordt in 

een projectgebied met beschermde dier- of plantsoorten. Om onze 
collega’s bewuster te maken van wat daarbij komt kijken, hebben we 
een basiscursus ecologie ontworpen. Dat bleek een schot in de roos.

In Nederland gaat het slecht met de natuur. We beseffen goed dat we 

dat in ons eentje niet kunnen veranderen, maar we kunnen wél een bij-

drage leveren aan het verbeteren van de natuur. Steeds meer van onze 

opdrachtgevers denken daar gelukkig ook zo over. Sterker nog: steeds 

vaker vragen ze ons om rekening te houden met de natuur. Daar hoeven 

we uiteraard niet lang over na te denken.

Ontwikkeling van een e-learning
Omdat de natuur zo’n belangrijke rol speelt in ons werkveld, vinden we 

het belangrijk dat onze mensen meer over ecologie weten. Onze ecoloog 

Astrid van den Burg was betrokken bij de creatie van de basiscursus  

Ecologie. “In samenwerking met ons Opleidingscentrum Gelderpoort ont-

wikkelden we een e-learning, onder het motto ‘Heel Van Gelder verduur-

zaamt’. In een video laten we zien hoe Van Gelder te maken krijgt met 

duurzaamheid en ecologie en hoe we daar in onze projecten mee kunnen 

omgaan, bijvoorbeeld de aanwezigheid van vleermuizen.”

Die video ging afgelopen zomer in première. Volgens Astrid, die een deel 

van het script schreef en zelf ook in de video verschijnt, zijn de recensies 

van haar collega’s erg positief. “De video laat op een leuke en toeganke-

lijke manier zien waarom aandacht voor duurzaamheid en ecologie be-

langrijk is in ons werk. We willen dat onze collega’s natuurinclusiever naar 

een projectlocatie kijken. Dat werkt goed. De mensen van Van Gelder 

staan er zeker voor open en willen meer weten over dit onderwerp.”

Oprechte interesse
Astrid: “Collega’s zien dit niet als een verplicht nummer, maar zijn oprecht 

geïnteresseerd in onderwerpen als het ecosysteem en biodiversiteit. De 

collega’s op projecten gaan er ook over in gesprek met de uitvoerder, 

hoorde ik. Zo blijft het geen eenrichtingsverkeer, maar wordt het inter-

actief. Het thema gaat steeds meer leven!”

Een spoedcursus ecologie 
voor iedereen bij Van Gelder

VAN GELDER KLIMAATDOELEN: WE WERKEN BEWUST AAN HET BEHOUDEN VAN 
NATUUR & WE VERSTERKEN DE NATUUR OVERAL WAAR WE ZIJN
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Het elektrificeren van ons materieel is een essentieel onderdeel in onze 
duurzaamheidsambitie. In 2023 beleefden we enkele hoogtepunten. 

Aannemingsmaatschappij Van Gelder: asfalttrein
Als eerste wegenbouwer in Nederland introduceerde Van Gelder een vol-

ledig elektrische asfalttrein. Daarmee kunnen we al het asfalteerwerk 

volledig emissievrij uitvoeren, met uitsluitend elektrische voertuigen: frezen, 

verwijderen van oude lagen, vegen, kleven, asfalteren, verdichten en 

transport. De asfaltspreidmachine ontwikkelden we samen met Dynapac 

en is de eerste 100 procent elektrische variant ter wereld. De CO2-be-

sparing die we met de ‘trein’ behalen is fors: 350 kilo per uur. Dat staat 

gelijk aan de uitstoot van 100 liter diesel van een traditionele asfalttrein. 

Het elektrisch materieel is zuiniger, stiller en levert dezelfde kwaliteit als 

met diesel aangedreven machines. 

Klever Boor- en Perstechniek: grote boor
In september hadden we nog een primeur, samen met onze opdrachtge-

ver TenneT. We zetten voor het eerst een elektrische horizontale boor-

installatie van 235 ton trekkracht in. Die loopt op duurzame elektriciteit, 

zonder stikstof- of CO2-uitstoot. Met de installatie boren we in Breda 

ondergrondse tunnels voor hoogspanningskabels. Doel van deze proef: 

een nieuwe stap zetten in de ontwikkeling naar volledig emissievrij bouwen. 

Zodat de broodnodige uitbreidingen van het elektriciteitsnet niet meer 

belemmerd worden door de (benodigde vergunningen voor de) uitstoot 

van koolstofdioxide en stikstofoxiden. “De kennis die we opdoen delen we 

met branchegenoten en partners in de keten”, zegt Henri van der Kamp, 

algemeen directeur bij Van Gelder.

TM Techniek: kleine boor
In 2023 zette TM Techniek als een van de eerste bedrijven een elektrische 

boor in voor korte afstanden. De honderd procent elektrische Nano Drill 

is een compacte machine die aan een minigraver wordt bevestigd en op 

afstand bestuurd wordt. TM Techniek zet de boor in voor horizontaal  

boren over afstanden tot zo’n dertig meter, voor bijvoorbeeld gas-, water- 

en elektraleidingen en glasvezelkabels onder wegen en naar huizen. Het 

zijn afstanden die met grote boren niet te maken zijn. Bij het boorwerk 

horen ook een mixerpomp voor het maken van bentoniet en een membraan-

pomp. Ook daarvan gebruikt TM Techniek nu elektrische varianten.

Van Gelder Verkeerstechniek: hoogwerker
De collega’s van Van Gelder Verkeerstechniek gaan voortaan elektrisch 

aangedreven de hoogte in met de eerste volledig elektrische hoogwerker. 

Daarmee werkt Van Gelder op het onderhoudscontract voor Zwolle, 

Dalfsen en Kampen emissievrij aan de openbare lichtpunten. Onderdeel 

van het onderhoudscontract zijn ook twee volledig elektrische Peugeot- 

bussen voor de servicemonteurs van Van Gelder Verkeerstechniek. Zo 

zorgen ze er dus zonder uitstoot voor dat de openbare verlichting in het 

gebied blijft branden.

Werken op hoogte, 
boren en asfalteren 
doen we nu deels 
elektrisch

                CAREL DEN HARTOG FRANK FABER

VAN GELDER DUURZAAMHEIDSDOELEN: WE WERKEN EMISSIEVRIJ, TENZIJ… 
& ALLE MATERIEEL WORDT VOOR 2030 VERVANGEN DOOR DE MEEST DUURZAME VARIANT
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Veel bedrijven zijn bezig met duurzaamheid. Ook Van Gelder. 
Dat leggen we niet van bovenaf op, integendeel. Verschillende 

collega’s gaven op eigen initiatief aan meer kennis te willen opdoen 
over duurzaamheid. Dat was voor ons een duidelijk signaal: 

hier moeten we iets mee doen. Dat was de opmaat naar onze 
masterclasses duurzaamheid. Hiermee laten we onze collega’s 
én opdrachtgevers zien wat duurzaamheid voor ons betekent.

Jamaica den Heijer is als transitieleider bij Van Gelder veel bezig met duur-

zaamheid. “Toen ik met onze directie over duurzaamheid sprak, kreeg ik te 

horen dat meerdere collega’s aangaven graag meer te leren over duur-

zaamheid. Ik dacht: het zou wel gaaf zijn als we onze collega’s een uniek 

lespakket kunnen aanbieden. Iets wat helemaal op Van Gelder en onze 

projecten is afgestemd. Dat lesmateriaal ontwikkelden we zelf, in de vorm 

van masterclasses over drie grote thema’s: de energietransitie, circulaire 

economie en ecologie.”

Serious game
In die masterclasses stond interactief leren centraal. Jamaica: “We begon-

nen met een serious game. We daagden deelnemers uit om op mondiaal 

niveau naar de klimaatproblematiek te kijken, volgens het Donutmodel 

van econoom Kate Raworth.” Het gat van de donut geeft de armoede-

grens aan. Vlieg je aan de buitenzijde van de donut af, dan overschrijd je 

de grens waarbij sprake is van een leefbare planeet. “Het is balanceren”, 

stelt Jamaica. “In het spel heb je ook te maken met verschillende rollen. 

Bankdirecteuren, politici, industrieleiders… Allemaal proberen ze hun eigen 

hachje te redden. Het spel leert je vanuit verschillende perspectieven 

naar het thema duurzaamheid te kijken.”

Groot succes
Dat duurzaamheid binnen - en rondom - Van Gelder leeft, is nogal een 

understatement. Jamaica: “De eerste ronde, begin 2022, was een groot 

succes. We hadden plek voor 24 mensen, maar er waren veel meer aan-

meldingen. Daarom hebben we ook een tweede ronde georganiseerd. En 

in 2023 was de derde ronde. Het was mooi om te zien hoe gemotiveerd 

iedereen was. Er deden trouwens ook opdrachtgevers van Van Gelder 

mee. Zij hebben er ook baat bij als ze begrijpen hoe wij duurzaamheid in-

tegreren in onze manier van werken.”

Vervolg
Het eerste drieluik masterclasses - elke serie bestond uit vier dagdelen 

- is achter de rug. Hoewel nog niet concreet, ligt een vervolg volgens 

Jamaica voor de hand. “We hebben nu met 72 mensen over duurzaam-

heid gesproken in de masterclasses. We zien hen als duurzaamheids-

ambassadeurs en we willen in 2024 graag verder met deze groep, zodat 

zij op hun beurt andere collega’s kunnen inspireren. Bijvoorbeeld aan de 

hand van themabijeenkomsten. Er zijn nog meer dan genoeg mogelijk-

heden en er is veel animo.” Alle reden dus om de masterclasses een duur-

zaam vervolg te geven.

Masterclasses 
bij Van Gelder: 
een brede blik op 
duurzaamheid

VAN GELDER KLIMAATDOELEN: WE WERKEN 
BEWUST DUURZAAM & WE DOEN HET SAMEN
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In de nieuwe Eindhovense wijk Buurtschap Te Veld gaan groen én wonen 
hand in hand. Aannemingsmaatschappij Van Gelder maakte de grond 
bouwrijp en zorgde ook onder de grond voor de juiste infrastructuur. 

Met wormen. 

40.000 regenwormen werden op een woensdag in oktober losgelaten in 

Buurtschap Te Veld. Daar zorgen ze ervoor dat de leemgrond beter water 

doorlaat. Dennis van Duijn, adviseur klimaatadaptie bij Van Gelder: 

“Leemgrond laat water slecht door, waardoor de bodem in de wijk drassig 

wordt. Doordat regenwormen hele gangenstelsels graven, zakt regen-

water veel makkelijker weg. Het werk van de wormen zorgt dus voor een 

betere infiltratie, waardoor we ook op materialen besparen. We hoeven 

nu geen infiltratiekratten te plaatsen.” 

Wadi’s
Op andere plekken in Buurtschap Te Veld – een wijk met 670 woningen – 

spelen de wormen óók een rol in diverse wadi’s. Dat zijn groene greppels 

die regenwater bergen, waarna het water infiltreert in de ondergrond. 

Dennis: “Een wadi helpt tegen wateroverlast, maar ook tegen droogte, 

doordat regenwater erin wordt vastgehouden en langer in de wijk blijft. 

De uitwerpselen van de wormen zorgen ervoor dat in die wadi’s het ge-

halte organische stof groter wordt. Organische stof kan tot twintig keer 

zijn eigen gewicht aan water opnemen.” 

De natuur haar gang laten gaan
Van Gelder pakte het ‘wormenproject’ samen met de gemeente Eind-

hoven en de bewoners van Buurtschap Te Veld op. Dennis: “Zo wilden we 

hen bewustmaken van deze natuurlijke oplossing. We kunnen als mens 

wel allerlei ingewikkelde technische oplossingen bedenken, maar soms 

moeten we de natuur gewoon haar gang laten gaan.”

Regenwormen gaan – en 
graven – hun gang in Eindhoven

VAN GELDER KLIMAATDOELEN: 
NATUURADAPTIEF WERKEN & MATERIAALGEBRUIK BEPERKEN
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Duurzaamheidsacties 2023
Naast alle duurzaamheidsthema’s die al in dit jaarverslag voorbij zijn 

gekomen, zijn er meer initiatieven gestart die niet mogen ontbreken. We 
noemen ze hieronder. Alle duurzaamheidsacties zijn onderdeel van onze 
bedrijfsbrede aanpak ‘Van Binnenuit Verduurzamen’. Zo werken we toe 
naar klimaatneutraal, circulair en natuur-inclusief werken in 2030. Dit 
doen we natuurlijk niet alleen, maar samen met onze ketenpartners.  

Ketenoverleg Duurzaam Spoor
Samen met spooraannemers, BAM OV, VolkerRail, Swietelsky, Dura Vermeer, 

De Wilde Spoorwegbouw en Strukton Rail, ondertekende Van Gelder een 

commitment met opdrachtgever Prorail: in 2030 werken we op en rond 

het spoor klimaatneutraal en circulair. In het ketenoverleg dat tussen de 

partijen plaatsvindt, worden hindernissen voor emissieloos bouwen be-

sproken. Ook delen de organisaties ontwikkelingen in circulair ontwerpen, 

zodat ze sneller stappen kunnen zetten naar een duurzaam spoor. 

Landelijk evenement: Mijn Stad Klimaatbestendig 
Projectontwikkelaars, gemeenten en architecten lieten zich eind oktober 

inspireren over de toegevoegde waarde van een klimaatadaptieve stad. 

Dit landelijke evenement met presentaties, workshops en een panel-

gesprek, werd georganiseerd vanuit samenwerkingsverband Mijn Stad 

Klimaat bestendig. Van Gelder is één van de vijf samenwerkende bedrijven. 

Het evenement was een groot succes, waarbij veel kruisbestuiving 

plaatsvond over het thema ‘de toekomst van morgen’.

Circulair werken in een bouwteam
Het civiele bouwteamproject Vijfknoop – Krayenhofflaan in Nijmegen 

laat zien hoe we samen met onze opdrachtgever praktische stappen 

zetten op het gebied van circulariteit. In het jaarverslag van 2022 licht-

ten we dit herinrichtingsproject in het Nijmeegse stationsgebied al uit-

gebreid toe. Eén jaar later kunnen we melden dat we de ambitieuze doel-

stelling om 80% van de vrijgekomen materialen te hergebruiken, halen. 

Vrijkomende materialen worden niet alleen binnen het project herge-

bruikt, er zijn ook alternatieve locaties binnen Nijmegen gevonden. Een 

speciaal ontwikkeld dashboard brengt de mogelijkheden en resultaten 

van het definitieve ontwerp in kaart. In november 2023 zijn de eerste 

werkzaamheden van deze circulaire aanpak gestart. 

Eerste ervaringen met elektrische bedrijfswagens
Alleen elektrische voortuigen rijden het projectgebied van ‘Elementen- 

verhardingen SOK 2.0’ in. Uitvoerder Joost Bego legt uit hoe Van Gelder 

dit faciliteert. “De projectmedewerkers verzamelen op de HUB in Amster-

dam-West om samen met een elektrische bedrijfsbus naar Amsterdam- 

Noord te vertrekken, waar ze werkzaamheden uitvoeren.” Het vraagt wel 

wat aanpassing. Zo vertelt Joost: “In de begroting moet je rekening houden 

met extra reistijd. Daarnaast is het niet je eigen auto, dus het gebeurt 

wel eens dat iemand gereedschap is vergeten. Dat is even wennen. Maar 

verder zijn we erg tevreden over de bussen. Ze zijn luxe uitgerust en heb-

ben voor binnenstedelijk werk voldoende actieradius. Met dit wagenpark 

voldoen we aan de voorwaarden voor het raamcontract.” 

Naar een emissievrije bouwplaats
Op basis van een langdurige samenwerking heeft onze ketenpartner De 

Boer & Van der Weijde een nieuwe DX165 elektrische graafmachine aan-

geschaft. Deze graafmachine wordt op locatie geladen met een accu-

pakket. In 2024 voegen ze nog twee elektrische mobiele kranen toe aan 

hun machinepark. Ook ketenpartner Van Werven investeert in elektrisch 

materiaal en de bijbehorende accuboxen. Zo presenteerde Van Werven 

recent een nieuwe accubox met een indrukwekkende capaciteit van 1160 

kWh. Zo zie je dat samenwerking met opdrachtgevers en onderaan-

nemers cruciaal is in de transitie naar een emissievrije bouwplaats.

Flinke toename in elektrisch personenvervoer
Sinds de ingang van het nieuwe mobiliteitsbeleid is het aantal elektrische 

auto’s bij Van Gelder flink toegenomen. Waar in 2022 ongeveer 5% van 

ons personenvervoer elektrisch was, is dat in 2023 gegroeid naar ruim 

25%. Zo lopen we op schema naar emissievrij personenvervoer in 2027. In 

de Duurzaamheidsnieuwsbrief van oktober 2023 vertelde collega Petra 

van Akkeren met enthousiasme over elektrisch rijden: “Ik heb het elektrisch 

rijden echt moeten leren, maar na een paar maanden kan ik alleen maar 

zeggen dat ik heel tevreden ben.”

Schrijf je in voor de duurzaamheidsnieuwsbrief
Op de hoogte blijven van alle duurzame trends, 

projecten en ontwikkelingen binnen Van Gelder? 

Scan de QR-code en schrijf je in voor 

onze jaarlijkse nieuwsbrief.
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In 2023 stootte Van Gelder 10% tot 20% minder CO2 uit dan in 2022. 
Een ontwikkeling waar we trots op zijn en die past binnen ons streven 

naar het emissieloos uitvoeren van onze werkzaamheden in 2030. 
In dit jaarverslag laten we zien welke resultaten we het afgelopen 

jaar nog meer bereikt hebben. 

Als onderdeel van onze keten zetten we ons in om de negatieve impact 

op mens en milieu in te perken. Behalve de uitstoot van CO2, beperken 

we ook de uitstoot van stikstof en fijnstof zoveel mogelijk. Dit biedt een 

gezondere werkomgeving voor onze collega’s en een schonere leefom-

geving voor de bewoners rond onze projecten. 

In ons duurzaamheidsprogramma ‘Van Binnenuit Verduurzamen’, stellen 

we de volgende doelstellingen voor 2030: 

• We werken 100% klimaatneutraal

• We werken 100% circulair

• We werken klimaatbestendig en natuurinclusief 

 (trede 5 op de natuurladder)

• We werken aan een zeer hoge tevredenheid (9+ score) 

 onder onze stakeholders op het gebied van beleving en welzijn 

Deze hoofddoelstellingen hebben we vertaald naar concrete doelen 

op het gebied van CO2-reductie.

CO2-doelstellingen
Scope 1 en 2

• 49% CO2-reductie in 2030 ten opzichte van 2010,

 gerelateerd aan de omzet en het gemiddeld aantal FTE

Scope 3

• 15% CO2-reductie in 2027 ten opzichte van 2022 in de keten Asfalt

• 5% CO2-reductie in 2027 ten opzichte van 2022 in de keten PVC

CO2-footprint 2023
In de CO2-footprint over 2023 zien we een positieve ontwikkeling: Van 

Gelder heeft 10% tot 20% minder CO2 uitgestoten ten opzichte van  

vorig jaar. Dit resultaat hebben we onder andere te danken aan het mobi-

liteitsbeleid. Het aantal elektrische leasewagens is flink toegenomen, 

waardoor de uitstoot van CO2, stikstof en fijnstof door het wagenpark 

is afgenomen. Komende jaren wordt dit effect steeds beter zichtbaar. 

Onze machines hebben ook in 2023 weer volop ge-

draaid. Doordat de meeste machines langer en/of 

vaker zijn ingezet dan vorig jaar, is de impact op de 

CO2-footprint licht toegenomen. Die toename is 

deels tegengegaan doordat we meer HVO100 heb-

ben gebruikt. HVO100 is een biodiesel die gemaakt 

is uit hernieuwbare plantaardige oliën. Ook maak-

ten we waar mogelijk de overstap naar elektrische 

machines. Een voorbeeld is de boormachine van 

Klever Boor- en Perstechniek op pagina 28. Blijkt 

een elektrische machine niet mogelijk te zijn? Dan 

schaffen we een machine met de nieuwste brand-

stofmotor aan. Op pagina 46 is te lezen welke inves-

teringen we nog meer hebben gedaan. 

In oktober 2023 zijn we gestart met de bouw van een 

nieuwe, duurzame en toekomstbestendige asfalt-

centrale in Nijkerk. Hierdoor is niet een volle jaar-

productie asfalt gedraaid en is de CO2-uitstoot 

van de Asfaltcentrale Nijkerk lager dan voorgaande 

jaren. Dankzij energiebesparende technieken en de 

nieuwste technologieën wordt de nieuwe asfaltcen-

trale de meest duurzame centrale in Nederland en 

kunnen we bijvoorbeeld meer recyclen dan voorheen. 

Kortom, we voeren ons werk steeds duurzamer uit 

en gaan met vertrouwen verder in de richting van 

emissieloos bouwen. 
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Voortgang Ketenanalyse Asfalt 
Ook in 2023 zetten we een aantal ontwikkelingen door: 

het produceren van asfaltmengsels op een lage tempera-

tuur, het reduceren van het aantal asfaltmengsels en het 

gebruik van steeds meer gerecycled materiaal. Daar-

naast leverden de volgende twee maatregelen meer 

CO2-reductie op dan het vooraf gestelde doel: 

• het plaatsen van een overkapping op het terrein bij de  

 asfaltcentrale in Tiel, met daarop zonnepanelen;

• het toepassen van een indirecte verwarmde parallel- 

 trommel in de asfaltcentrale van Amsterdam. 

Dit zorgde in totaal voor 3% CO2-reductie.  

 

Voortgang Ketenanalyse PVC
In 2023 hebben we het gebruik van PVC-buizen intern meer 

onder de aandacht gebracht. Met als resultaat dat er van-

uit de inkoopafdeling structureel aandacht is voor de  

“take-back” service van Wavin. Dit versterkt de samen-

werking op het gebied van inkoop en duurzaamheid tussen 

de verschillende werkmaatschappijen. De samenwerking 

met Wavin wordt in 2024 verder uitgerold. Ook binnen de 

ontwerpafdeling brengen we duurzaamheid meer onder 

de aandacht. Dit maakt dat de ontwerper in zogenoemde 

trade-offs een betere afweging kan maken tussen kosten, 

uitvoerbaarheid en duurzaamheid. Het traject start in 

2024. Dit is later dan van te voren verwacht, vandaar dat 

de behaalde CO2-reductie iets achterblijft ten opzichte 

van de doelstelling. Zodra dit traject verder wordt uitge-

rold, neemt de CO2-reductie verder toe. 

VAN DEN HEUVEL LIGHTRAIL - ROTTERDAM LAAN VAN ZUID
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